

《盐湖研究》征稿简则

《盐湖研究》是经国家科委批准,中国科学院青海盐湖研究所主办,科学出版社出版的学术类自然科学期刊。

本刊的方针和任务是:面向国内外,报道交流盐湖、地下卤水、油田水等基础、应用、开发研究论文、报告及其成果;探讨其资源的分离提取技术与综合利用途径,发展盐湖科学理论,促进盐化工生产,为国民经济建设和发展服务。

主要刊登内容:

☆盐湖、地下卤水、油田水等资源的地球化学、水文地质、成盐元素的无机化学、物理化学、溶液化学和盐卤分析化学等学科的研究报告与论文。

☆盐湖、地下卤水、油田水、海水、盐矿等资源开发利用方面的分离提取技术、采选矿技术、无机盐化工新产品、新技术、新方法、新工艺的科研及应用技术成果,有所创新的阶段性研究及应用报告。

☆以盐湖固体矿产和卤水资源为基础的无机材料研究和计算机技术在盐湖卤水等研究及生产中的应用。

☆有关上述内容的综合性评述、专论、调研报告、简讯、动态等。

来稿要求:

1 来稿要求观点明确、条理清晰、数据可靠、文字精炼。

2 学术论文、研究报告、综述、专论和调研报告稿件限 8000 字以内(包括图表),英文稿件限 16000 字符以内,附 200 字左右的中、英文摘要,并给出中、英文题名,作者汉语拼音,单位中、英文名,中英文关键词 3~5 个,关键词置于各文种摘要之后,以角注方式注明项目来源及其批准号。

3 稿中外文字母与公式符号要分清大小写、正斜体、上下角;各种符号及易混淆的外文字母,请注明文种和字体。

4 文中插图幅宽一般不大于 7cm,图中文字与各种符号书写清楚;每幅图一式二份,一份插入文中相应之处,另一份放入另袋,附于稿后;表采用三线表,图与表内容不得重复,表题和图题用中英文对照。

5 稿件请打印或用 16 开稿纸誊写清楚,不收复印件。正确使用规范简化字和标点符号。文中有关量和单位名称及其符号一律按 GB3100~3102-93《量和单位》规定使用。

6 参考文献按照 GB7714-87《文后参考文献著录规则》,采用顺序编码制。只列最主要的,勿引用未公开发表的资料。外文必须是打字稿。文献标注在正文处右上角加方括号,参考文献所列项目要齐全,具体格式如下:

期刊:序号.作者.题名.其他责任者.刊名.年,卷(期):页.

图书:序号.作者.书名.版本.其他责任者.出版地:出版者,出版年.

专利:序号.专利申请者.专利题名.专利国别,专利文献种类,专利号.出版日期.

论文集:序号.作者.题名.见(In):编者.文集名.出版地:出版者,出版年.页.

会议论文:序号.作者.题名.会议名称,会址,会议年份.

学位论文:序号.作者.题名.[学位论文].保存地:保存者,年份.

7 来稿请附主要作者简介,包括年龄,性别,学位(学历),职称,从事专业.

8 来稿文责自负.发稿后不得再作任何变动和修改.对选用的稿件,编辑部有权进行适当删改或退改,若作者不同意修改,请来稿时注明.

9 来稿一经发表,即酌致稿酬,并赠送本刊二本.来稿请勿一稿两投,不拟刊登的稿件,一般不退.稿件寄出 6 个月内未收到编辑部回函可自行处理.

来稿请挂号寄:

青海省西宁市新宁路 18 号(邮编 810008),中国科学院青海盐湖研究所《盐湖研究》编辑部,勿寄给私人.或通过电子邮件及网络投稿.地址:

E-mail: editor @isl.ac.cn

http://www.isl.ac.cn

JOURNAL OF SALT LAKE RESEARCH

CALLING FOR PAPERS

Briefs

Journal of Salt Lake Research is a scientific periodical of natural science which is approved by the National Science Committee, sponsored by Qinghai Institute of Salt Lakes and published by Science press.

Our tasks are to cover and exchange the research reports, scientific papers and accomplishments on the developments of science and technology of salt lakes, underground water, gas water and other natural resources, to discuss their separation and extraction technology and comprehensive utilization channels and to develop salt lake science for the benefit of the development of the national economy.

Main Contents of the Journal:

☆ Research reports and papers on geochemistry, hydro-geology, inorganic chemistry of salt-forming elements, physical chemistry, solution chemistry, and analytical chemistry of bitemers covering salt lakes and other natural resources.

☆ Separation and extraction technology, mining and selecting technology in the exploitation of the above-mentioned resources. Achievements in the developments of new products, innovative ways and technology, novel processes and applications. And creative staged research and application reports.

☆ Research of inorganic materials based on solid mineral and brine resources of salt lakes and the Relevant remarks, disquisitions, investigation reports, briefs and trends.

Requirement:

1. Present your paper with clear points, good orderlines, reliable data, and simple expressive wordings.
2. Science papers, reports, remarks and disquisitions should not exceed 8 000 words in Chinese, graphs included, or no more than 16000 letters in English, with an abstract of about 200 words attached. Also required are the title, author(s), address and 3 to 5 keywords, the keywords placed after the abstract.
3. Foreign letters and equations should be distinct in their specific forms. Language and font types should be indicated for all sorts of signals and ambiguous foreign letters.
4. Illustrating graphs should not exceed 7 cm in their dimensions. The graph should be duplicate, one inserted in the article, the other put in a bag attached to the script. Tables should be in three-lined form. The contents of the graphs and tables should not be overlapped.
5. Scripts should be printed or written on 16K papers, duplicates will be rejected. Standardized simple Chinese and punctuations are required. Quantities and units are subject to the specifications of Quantity and Unit (GB3100~3102-93).
6. Only main references are listed and with sequential coding, according to Specifications of References in Science Papers (GB7714-87), which should not include materials without being openly published. All items of a reference should be complete.
7. Please attach a brief introduction of the author with his (of her) age, sex, degree, post title, speciality, etc.
8. Articles are published with sole responsibility on the author's side. No changes and modifications are permitted after submission. Once chosen, articles are subject to modest changes, if the author does not approve of modification notations are required.
9. Once published modest remunerations and two copies of the journal will be given to the author. Twice submissions are forbidden. We do not return the rejected papers. If you can not receive our letter in six months, you can deal with your paper freely.

Please send your paper by post to the following address:

Editorial Office of Journal of Salt Lake Research
Qinghai Institute of Salt Lakes, Academia Sinica
18 Xinning Road
Xining 810008, China

Or Via mail and through the Internet:

E-mail: editor @isl.ac.cn

<http://www.isl.ac.cn>